
Beste dames en heren,

Mijn naam is Frederic van Daele. Ik ben inwoner van de Gemeente Rijswijk en ik sta hier als 
Penningmeester van de Rijswijksche Hockey Club maar ook als lid van een werkgroep binnen RHC die 
Sportpark Elsenburg heet. Ik ben hier om een reservering in de 2021 begroting voor uitbreiding van 
de hockeyaccommodatie aan te bevelen.

Als Hockeyclub RHC zijn we de afgelopen jaren flink gegroeid. We zijn financieel kerngezond en we 
hebben momenteel 1100 actieve leden maar ook een wachtlijst van ongeveer 200 mensen 
waaronder veel kinderen uit Rijswijk Buiten. De jeugd heeft de toekomst bij RHC met 62 jeugdteams 
en meer dan 100 Benjamins en Kabouters, de jongste jeugd categorie. We leiden onze eigen trainers 
op uit de Jeugd en tenslotte spelen zowel de eerste Heren als Dames teams eerste klasse. Kortom, 
RHC bruist, we zetten de jeugd in beweging met een van de leukste buitensporten die er is maar 
daarbij hoort uiteraard ook een accommodatie die op onze vereniging en ambitie is afgestemd. 

Helaas zitten we met 3 velden te krap in onze jas en zijn we de enige club in de omgeving zonder 
volledig waterveld. We hebben pech gehad dat we een aantal jaren geleden het vierde veld niet 
hebben kunnen realiseren ondanks toezeggingen vanuit de Gemeente en een reservering in de 
toenmalige begroting. De milieuvergunning van TNO en de ingestelde veiligheidszone gooide toen 
roet in het eten. Vanaf 1 januari 2021 zal TNO hier geen gebruik meer van maken en ligt de 
mogelijkheid er om de milieuvergunning te wijzigen. Hiermee ligt de weg open wat RHC betreft om 
de accommodatie verder uit te breiden. 

Daarom is het heel goed dat we juist nu flink kunnen doorpakken op de uitbreiding van de velden, 
want dat is echt hard nodig. Het is fijn en noodzakelijk naar onze mening als de gemeente hiertoe 
een reservering in de begroting van 2021 maakt. Dit herpakt de eerdere reservering die vanwege de 
TNO Veiligheidscirkel niet aangewend kon worden. Verder zijn we het er over eens dat de huidige 
standaard voor hockeyvelden volledige watervelden zijn. Het zou fantastisch zijn indien de 
vervanging van de toplaag van veld 3 al in de winterstop 2020/2021 kan meelopen in de uitvoering 
waardoor onze veldcapaciteit in het voorjaar weer up-to-date is.

Wij zijn op verzoek van de wethouder ook recentelijk in gesprek gekomen over een verkenning om 
het clubgebouw te moderniseren. Dat zou RHC eventueel alleen kunnen, maar we willen best 
meedenken aan een multifunctioneel gebouw zoals de wethouder dat graag zou zien. Wij zullen 
vanzelfsprekend een constructieve houding aannemen over deze optie, maar ik wil wel benadrukken 
dat we geen uitstel kunnen hebben op de uitbreiding en de upgrading van de velden.

Voordat u het kaderdebat ingaat, wil ik u namens RHC op het hart drukken dat wij er reikhalzend 
naar uit kijken om onze accommodatie eindelijk te kunnen groeien en verbeteren om niet alleen de 
hockeysport binnen Rijswijk op een hoger niveau te tillen maar ook om als club verder te kunnen 
uitbreiden wat ook nodig is gezien de groei van Rijswijk Buiten en de toegenomen vraag naar 
sportvoorzieningen.

Ik wil mijn toelichting afsluiten met de oproep aan u om niet alleen in te stemmen met een 
begrotingsreservering voor de hockeyaccommodatie maar er ook daadwerkelijk zorg voor te dragen 
dat er een verzoek tot wijziging van de milieuvergunning van TNO per 1 januari 2021 bij de 
desbetreffende instantie wordt ingediend.

Ik dank u hartelijk voor uw aandacht.


